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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Polt Péter, legfőbb ügyész 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön szerint szabályosan költötte el az adófizetők pénzét
az Antall József Tudásközpont?" 

Tisztelt Legfőbb Ügyész Úr!

Az atlatszo.hu portálon található „Tízmilliók utazásra, félmilliós megbízás a feleség cégének: itt az
Antall  József  Tudásközpont  átvilágítási  jelentése„  című cikkben az  Antall  József  Tudásközpont
működéséről írnak:

„A 2021 szeptemberében írt jelentés azt vizsgálta meg, hogy a szervezet hogyan gazdálkodott a
2013  óta  kapott  állami  támogatásokkal  és  szabályosan  használta-e  fel  az  összegeket.  A
Miniszterelnökség  ugyan  szabálytalanságokat  nem  talált,  de  több  esetben  előfordult,  hogy  a
„közszférában  elvárt  és  érvényesülő  mértéktartó  költés”  elve  sérült.  Magyarán  Antall  Péterék
pazarolták a közpénzt: volt olyan év, hogy 60 milliót utaztak el.

2021 májusában a Direkt36 írt arról, hogy az Antall József Tudásközpont (AJTK) addig az Orbán-
kormánytól bő 4 milliárd forint közpénzt kapott, amiből az intézményt vezető Antall Péter (a néhai
miniszterelnök Antall József fia) nagyon magas fizetést kap, kollégáival sokat utazott külföldre, ahol
többnyire  pazar  szállodákban  szálltak  meg,  emellett  magánkórházra  és  drága  bőröndökre  is
költöttek.  A  Miniszterelnökség  a  lap  kérdéseire  úgy  reagált,  hogy  vizsgálatot  indítanak  annak
kiderítésére, hogy vajon az AJTK „hatékonyan és céljához méltó módon” használta-e fel a kapott
közpénzt.

Közel  fél  évvel  később,  2021 szeptember végén a Miniszterelnökséget  vezető Gulyás  Gergely a
Kormányinfón bejelentette,  hogy lezárult  az AJTK-val  kapcsolatos vizsgálat,  ami azt  állapította
meg, hogy „a gazdálkodásuk a törvényi kritériumoknak megfelelt,  ugyanakkor nem indokolható
kifizetéseket is tartalmazott, köztük olyanokat, amelyek a jó erkölccsel nem egyeztethetők össze”.
Gulyás egyúttal közölte,  hogy „az állam az Antall József Tudásközpontot nem fogja közpénzből



támogatni”.”

(…)

A  Kúria  október  végi  döntése  után  egy  hónappal,  2023.  november  utolsó  napján  a
Miniszterelnökség  elküldte  végre  az  Antall  József  Tudásközpont  (AJTK)  átvilágításáról  szóló
összegző jelentést. Ahhoz képest, hogy mennyire titkolták, és bő két évet vártunk rá, a dokumentum
kicsit csalódást keltő, ugyanis mindössze 11 oldal, és nincsenek benne durva vagy szaftos részletek.

Bármennyire is szűkszavúan fogalmazták meg a miniszterelnökségi munkaerők a jelentést, azért így
is  sok  minden  kiderül  belőle  az  Antall  József  Tudásközpont  (AJTK)  közpénzekkel  kapcsolatos
viszonyáról.

A dokumentum szerint ugyanis az AJTK-nak folyósított  állami támogatásokból több alkalommal
visszafizetést kért a Miniszterelnökség bizonyos nem elszámolható költségek miatt.

• 2013-ban 50 millióból 25 millió forintot,
• 2014-ben 318 millióból 12,3 milliót (+ 446 ezer kamatot),
• 2015-ben 599 millióból 18,7 milliót (+ 2 millió kamatot) kért vissza a Miniszterelnökség.

A visszafizetéseket a tudásközpont minden alkalommal rendben teljesítette a jelentés szerint. Sajnos
azonban  azt  még  virágnyelven  sem  írták  le,  hogy  mi  miatt  kérte  vissza  ezt  a  sok  pénzt  a
Miniszterelnökség, vagyis milyen indokolatlannak minősített dolgokra költöttek Antall Péterék az
állami pénzből ezekben az években.”

 

Kérdezem Önt:

Ön szerint szabályosan költötte el az adófizetők pénzét az Antall József Tudásközpont?

 

Budapest, 2023. december 18.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes
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